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Innledning  

I UiBs strategi for 2011‐2015 understrekes det at ambisjonene om og evnen til å oppnå mer ekstern 

finansiering må styrkes for at universitetet skal nå målet om å holde høy internasjonal faglig kvalitet. 

Særlig trekkes frie midler i European Research Council (ERC Advanced og Starting Grants) fram, men 

også andre deler av EUs  rammeprogrammer er  viktige  for  finansiering av universitetets  forskning. 

Med  de  store  utlysningene  som  gjenstår  i  FP7  (tom.  2012),  og med  det  8.  rammeprogrammet 

(Horizon  2020)  på  beddingen  er  det  viktig  at UiB  er  godt  organisert  og  posisjonert  for  å  få  flere 

prosjekter og midler fra EU. Ledelsen ved UiB ønsket at noen av universitetets fremste forskere skal 

gi  innspill  til  hvordan  UiB  kan  bli  bedre  når  det  gjelder  EU‐finansiering,  og  oppnevnte  følgende 

medlemmer av en arbeidsgruppe : 

Prorektor Berit Rokne (leder) 

Professor Koenrad De Smedt, Det humanistiske fakultet 

Professor Christoph Heinze, Det matematisk‐naturvitenskapelige fakultet  

Professor Eystein Husebye, Det medisinsk‐odontologiske fakultet 

Professor Ann Nilsen, Det samfunnsvitenskapelige fakultet 

Professor Kenneth Hugdahl, Det psykologiske fakultet 

Førsteamanuensis Sigrid Eskeland Schutz, Det juridiske fakultet  

Professor Matthias Kaiser, Senter for vitenskapsteori 

 

Professor Christoph Heinze, Det matematisk‐naturvitenskapelige  fakultet, var   medlem av gruppen, 
men kunne  ikke komme på møtet, men  sendte  skriftlig  innspill. Avdelingsdirektør Svenn‐Åge Dahl, 
Forskningsadministrativ avdeling har deltatt i arbeidsgruppens møter. 
 
Rådgiver Anja Hegen ved Forskningsadministrativ avdeling var gruppens sekretær. 
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Arbeidsgruppen fikk som mandat å drøfte hvordan UiB best kan legge til rette sitt interne arbeid for 
økt ekstern finansiering gjennom å fremme forslag til: 
 

 hva  slags målrettet  informasjon  og  opplæring  vil  det  være  behov  for  i  forhold  til  FP7  og 
Horizon 2020 

 hvordan UiB kan motivere flere forskere til å søke EU‐prosjekter 

 hvordan en best mulig kan organisere motivasjons‐ og informasjonsarbeidet 

 hvordan en best mulig kan støtte opp om enkeltforskere og fagmiljø i søknads‐, forhandlings‐ 
og driftsfasen? 

 hvordan  en  kan  legge  til  rette  for  en mest mulig  effektiv  drift  i  prosjektfasen  herunder 
arbeidsdelingen  mellom  avdelinger  i  sentraladministrasjonen  og  mellom 
sentraladministrasjonen, fakultetene og fagmiljøene 

 
Arbeidsgruppens anbefalinger  

Medlemmene i arbeidsgruppen var enige om at deltakelse i EU‐prosjekter hjelper forskere til økt 

internasjonal synlighet og prestisje. Samarbeidet bidrar også til å oppnå resultater 

forskningsgruppene neppe kunne ha fått med finansiering gjennom nasjonale kilder. Samtidig inngås 

det allianser mellom internasjonale forskningsmiljøer som har langsiktig strategisk verdi for miljøene 

ved UiB. Særlig på to områder har stort potensiale for forbedring: Informasjon og incentiver. 

Informasjon  

Arbeidsgruppen kom med følgende konkrete forslag for å bedre informasjonstilbud til forskerne  

1. Etableringen av en mentorordning for ulike fagområder Forskere som har erfaring med EU 

prosjekter og/eller er evaluator i Brussel kan formidler erfaringene sine til forskere som er 

mer uerfaren og trenger råd for å forbedre søknader. Mer erfarne forskere burde også lære 

opp den yngre generasjonen, blant annet gjennom felles deltakelse på relevante møter og 

konferanser. Opplæringen kan formaliseres ved å inngå i opplæringsprogrammer til nye 

forskningsgruppeledere som skal snart tilbys ved alle fakulteter. 

I og med at EU midlene ofte oppfattes som å ha relevans bare for noen få, gjerne mer 

anvendte miljøer, er det viktig å løfte frem de faktiske og potensielle bidrag fra mer 

ukonvensjonelle miljøer. Her bør spesielt de samfunnsfaglige og humanistiske miljøene 

forsynes med relevant informasjon. 

2. Utarbeidelse av lett tilgjengelig informasjon om søknader og prosjektdrift (”management )‐ 

”EU for dummies”. Ytterlige forsterking av opplæringen til administrativt personale ved 

institutt og fakultet var også etterspurt i den sammenheng, for å gjøre prosjektinitiering og – 

gjennomføring en interessant oppgave for alle involverte. 

3. Bygge strategiske nettverk for fremtidige EU‐søknader. Forskningsadministrativ avdeling kan 

bidra til å peke ut mulige samarbeidspartnere ved UiB. Det juridiske fakultetet har et godt 

eksempel på nettverksbygging: fakultetet utgir et nyhetsbrev der det kunngjøres hvem som 

er gjest/professor II ved fakultetet på tiden og hvordan man kan komme kontakt med 

forskeren. 
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Incentiver  

Arbeidsgruppens medlemmer kom med følgende konkrete forslag for å bedre incentivene til 

forskerne  

1. Arbeidsgruppen oppfordret til å gjøre fordelingsprosessen av Kunnskapsdepartementets 

RBO‐tildeling for EU‐prosjekter transparent og tydelig. Midlene kommer til UiB sentralt og fra 

2012 blir 75 % fordelt til fakultetene, men midlene ses i liten grad igjen hos de som genererer 

inntektene. Gruppens oppfatning var at det burde utarbeides et felles system på UiB om 

hvordan disse midlene fordeles fra sentralnivået, via fakultet og institutt ut til de aktuelle 

forskerne/forskningsgruppene. Skal RBO‐midlene ha noen incentiveffekt bør de som har 

skrevet søknaden og generert grunnlaget for RBO’en få noe tilbake. En tydelig og klar 

incentivstruktur ville etter utvalgets oppfatning motivere flere til å søke. 

2. Gi tilleggsfinansiering på 15 % av inntekten fra EU direkte til partnere, og 25 % til 

koordinatorer. En tydelig og klar incentivstruktur ville etter utvalgets oppfatning motivere 

flere til å søke også på partnernivå. Slike midler kan også tenkes benyttet til frikjøp i samband 

med oppstart eller avslutning av prosjekter, til dekning av kostnader som oppstår i 

kontraktsforhandlingsfasen, og til å forsterke den administrative støtten til prosjektet 

3. Finansiering for ekstra stillinger som for eksempel vitenskapelig/administrativ koordinator, 

PhD eller post‐Doc til grupper med EU‐prosjekter. Dette kan avlaste forskeren fra noen av 

ekstraoppgavene EU prosjekter kan føre med seg. Hvorvidt dette skal komme i tillegg til de 

RBO‐midlene kan diskuteres 

4. Gjeninnføre praksisen med å gi såkornsmidler til langsiktig oppbygging av faglige nettverk og 

frikjøp fra undervisning for søkere som skal bygge opp et konsortium. Det kan ofte ta to til 

tre år å samle et konsortium og å få en prosjektidé inn i et av EUs arbeidsprogrammer. 

5. Deltakelse på infoseminarer om EU programmer/søknadsmuligheter og målrettede 

søknadsskrivekurs burde inngå i undervisningsregnskap. 

6. Støtte til søkere som nesten nådde opp for å forbedre søknaden til neste år. Dette ville ha 

større betydning for tematisk åpne programmer som Marie Curie og ERC siden de tematiske 

programmene ofte ikke ha passende utlysninger året etter. 

7. Utarbeidelse av en strategi for håndtering av ekstra prosjektkostnader i EU prosjekter som 

MVA, management og indirekte (overhead) kostnader sentralt ved UiB og ved fakultet og 

institutt 

 

Forskningsdirektørens kommentarer 

 

Forskningsdirektøren har selv deltatt i arbeidsgruppens arbeid og har ingen særskilte kommentarer 

til de enkelte anbefalingene, men vil peke på at arbeidsgruppen har vært sammensatt og 

representerer bred erfaring fra forskningsprosjekter med ekstern finansiering som er finansiert av 

EU. Anbefalingene er utpreget grad erfaringsbaserte. 

 

Forskningsdirektøren vil minne om at arbeidet med søknader til EU til stiller store krav til innsats og 

forberedelser på bred front, uavhengig av eventuelle fornyet innsats gjennom informasjon om 
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incentiver. Særlig er søknader til ERC krevende, fordi forskerne skal vise at de har vitenskapelig 

kompetanse i internasjonal toppklasse og tilsvarende ressurser til å gjennomføre sitt 

forskningsprogram. Organisering av prosjektet og budsjetteringen skal reflektere søknadens behov. 

Det er derfor nødvendig å involvere de administrative støttefunksjoner på alle nivå så tidlig som 

mulig i søknadsprosessen for å sikre høyest mulig samlet kvalitet på søknaden og dermed økt 

sannsynlighet for tildeling. 

 

Saken legges med dette frem for utvalget med følgende forslag til vedtak : 

 

1. Utvalget slutter seg til anbefalingene fra Arbeidsgruppen for å forbedre UiBs deltakelse i EUs 

rammeprogrammer 

 

 


